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پس�ت ترين  كينه ت�وزى، 

عيب هاست. 

غرر الحكم و درر الكلم

فصل 34، ح 6

لطيفي: بي محابا  اكران آنلاين نمی كنيم 
كارگردان فيلم سينمايي »مرد نقره اي« درباره احتمال اكران 
يا عدم اكران آنلاين اين اثر سينمايي توضيحاتي ارائه كرد. 
محمدحسین لطیفي كارگردان فیلم سینمايي »مرد نقره اي« 
درباره احتمال اكران آنلاين آن، با توجه به تعطیلي سینماها اظهار 
كرد: عوامل فیلم مردانه ايستادند و يك اثر كاملًا ملي را با موضوع 
غرور و افتخار ملي و قداست پرچم، ساختند و سعي كردند با تمام 

مشكلات، بهترين كار را تحويل دهند البته اگر حمايت بهتري هم 
مي شد، قطعاً كار بهتر از اين هم مي شد. وي در پايان تصريح كرد: 
در اكران اينترنتي احتمال همه جور خطايي مي رود. اينكه چه 
كسي كار را ضمانت مي كند و تا چه میزان هم ضمانت مي كند، از 
مسائل مهم است، لذا اگر بخواهیم بي محابا عمل كنیم، شايد كار 

مناسبي نباشد و بهتر است فعلاً صبر كنیم.

استقبال برخي چهره ها از پويش سايت رهبر انقلاب
از عليرض�ا  و ورزش�ي  برخ�ي چهره ه�اي هن�ري 
بيرانون�د دروازه ب�ان تي�م مل�ي و پرس�پوليس گرفت�ه 
ت�ا احس�ان عليخان�ي ب�ا پيوس�تن ب�ه پويش س�ايت 
رهب�ر انق�لاب از رزماي�ش همدل�ي اس�تقبال كردن�د. 
رهبر انقلاب در س��خنراني نیمه ش��عبان بر ضرورت موضوع 
مواسات، همدلي و كمك مؤمنانه به نیازمندان در شرايط كنوني 
تأكید كردند؛ زماني كه رزمايش همدلي مطرح شد موج بزرگي 
از استقبال مردمي را به همراه داش��ت و كمك هاي مردمي و 
فعالیت هاي جهادي نسبت به قبل افزايش پیدا كرد. اين اتفاق 
موجب شد صفحات منتسب به دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم 
رهبري از مردم بخواهند بیش از پیش در اين رزمايش شركت 

كنند و به هم نوعان خود ياري برسانند. 
حضور پررنگ مردم و نیرو هاي جهادي در اين رزمايش همدلي، 
نمونه اي از همدلي و همراهي مردم  است و تصاوير بسیاري از 
تهیه ملزومات افراد نیازمند و بسته هاي غذايي در برخي مساجد 

و مراكز از سوي مردم منتشر شده است. 
 برخي چهره ها نیز به اين پويش پیوستند، از علیرضا بیرانوند 

دروازه بان تیم ملي و پرسپولیس گرفته تا احسان علیخاني. 
رضا رشیدپور هم در پاسخ به دعوت علیرضا بیرانوند، ضمن 
پیوستن به پويش س��ايت رهبرانقلاب، از محمدرضا گلزار، 
محسن چاووش��ي و امیر جعفري دعوت كرد. او خودش نیز 
اعلام كرد كه در ماه رمضان هر ش��ب 5۰پرس غذاي گرم به 
نیاز مندان تقديم خواهد كرد. رامبد جوان هم شب گذشته با 
انتشار پست بیرانوند به اين پويش پیوست و احسان علیخاني، 
بهرام رادان و حس��ن ريوندي را به اين پوي��ش دعوت كرد. 
احسان علیخاني مجري تلويزيون نیز با پیوستن به اين پويش 
5۰تبلت را به دانش آموزان مناطق محروم هديه كرد. بیرانوند 
در صفحه اينس��تاگرامش نوش��ت: »تو چند ماه گذشته كه 
وضعیت اقتصادي كشور، وضع رو به راهي نداشت، كرونا هم 
به بدبیاري هاي مردم اضافه شد. خب خیلي از مردم متحمل 
ضرر شدند، خیلي از كسب و كار ها به هم خورد، خلاصه اينكه 

مردم وضع میزوني ندارند. چي كار بايد بكنیم؟ منِ علیرضا 
بیرانوند به نظرم مي رس��ه كه بايد هواي همديگه رو داشته 
باشیم. اگه پولي داريم به همديگه قرض بديم. اگه میريم تو 
سوپر ماركت، توي قصابي، توي میوه فروشي و... مي دونیم كه 
توي اطرافیانمون كسي هست كه توان خريد نداره، اگه 2كیلو 
میوه مي خريم، يك كیلو هم براي همدلي كردن با بقیه بخريم 
و جوري كه كسي نفهمه و آبرو و احترام طرف حفظ بشه، اون 
رو در اختیارش قرار بديم. به اين كار میگن مواسات كردن. دم 
ماه مبارك، منم تصمیم گرفتم واسه بچه محل هاي قديم مون 
كه مشكل مالي دارند، كمك بفرستم تا باهاشون همدلي كنم. 
ماه رمضون فرصت همدلیه. هواي همديگه رو داشته باشیم، 
از همديگه گره گشايي كنیم.« وي با دعوت از رضا رشیدپور 
و وزير ارتباطات خواست كه آنها هم به اين پويش بپیوندند. 
صفحه رسمي اينستاگرام رهبر انقلاب، پست دروازه بان تیم 
ملي، علیرضا بیرانوند براي دعوت مردم به همدلي، هشتگ 

ايران همدل را لايك كرد. 
با اينكه در پويش هايي كه پیش از اين راه اندازي شده استقبال 
خوبي صورت نگرفته اما اين موج همچنان با اس��تقبال همراه 

است و بر تعداد كمك هاي مردمي افزوده مي شود.

بازگشايي سينماها داوطلبانه شد
بازگشايي س�ينماها پس از تعيين زمان ش�روع فعاليت ها 
از س�وي س�تاد مل�ي مب�ارزه ب�ا كرون�ا، داوطلبانه ش�د. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي س��ازمان سینمايي، 
در ششمین جلسه كارگروه بررسي آسیب هاي كرونا در سینما، 
ضوابط بازگشايي سینماها با حضور نماينده انجمن سینماداران 
بررسي ش��د. در اين جلس��ه ضمن بررس��ي ضوابط بازگشايي 
سالن هاي س��ینما براي پیشنهاد به س��تاد ملي مبارزه با كرونا 
مقرر شد بازگشايي سینماها پس از اعلام، داوطلبانه باشد و همه 
سینماها ملزم به بازگشايي نباشند. همچنین كمك هزينه اي از 
سوي سازمان سینمايي براي تهیه اقلام بهداشتي سینماها در 
نظر گرفته شود. در اين جلسه با توجه به ثبت نام 3هزارو645 نفر 
در سامانه ثبت اطلاعات فعالان آسیب ديده سینما از كرونا، مقرر 
شد اطلاعات ثبت شده با اطلاعات خانه سینما و صندوق اعتباري 
هنر مطابقت داده شود و طي روزهاي آينده با نهايي شدن لیست 

افراد داراي اولويت، از حدود هزار نفر حمايت شود.

    سينما

  محمدصادق عابديني
فصل دوم از س�ريال »ن�ون.خ« برخ�لاف انتظار 
بينندگاني كه با اين س�ريال همراه ش�ده بودند، 
ناگهان به پايان رسيد و انتظار ها براي ساخت فصل 
سوم را به همراه آورد. افزايش چشمگير مخاطبان 
» نون.خ2« نسبت به فصل اول اين سريال، باعث 
ش�د تا »نون.خ« از نظر مخاطبان تلويزيون بهتر 
از سريال هاي نوروزي س�ينما بدرخشد. يكي از 
بازيگراني كه در فصل دوم »نون.خ« هنرنمايي اش 
بيشتر به چشم آمد، س�يروس ميمنت است كه 
ايفاگر نقش »كيوان« در اين سريال بود. ميمنت در 
گفت وگو با »جوان« از بازي در »نون.خ« مي گويد.
شما اصالتاً كرمانشاهي هستيد، آيا بازي 
در »ن�ون.خ« به خاطر ك�رد بودنتان بود 
يا س�ابقه همكاري هاي گذشته با سعيد 

آقاخاني؟
نه به خاطر كرد بودنم نبود. با سعید دوستي ديرينه اي 
دارم. از زماني كه دانش��جو بود و »ساعت خوش« را 
كار كرد افتخار آشنايي و دوس��تي با وي را دارم. در 
اين مدت با ه��م كار كرديم، متن نوش��تیم و بازي 
كرديم. بعد ها كه وي شروع به كارگرداني هم كرد در 
كارهايش نقش هايي را بازي كردم. سريال »خانه به 
دوش« كه رضا عطاران كارگردانش بود، طرح داستان 
براي من و سعید آقاخاني بود كه بعد داستاني پیش 

آمد و نمي خواهم درباره اش حرف بزنم. 
چند كار با آقاخاني انجام داديد؟

زياد بوده، از »جادوي مهتاب« به كارگرداني بهمن 
زرين پور خدابیامرز گرفته تا »خانه آرزوها«، هر جا 
هم كه آقاخاني كارگرداني كرده نقش��ي را بر اساس 
توانايي هايم به من پیشنهاد داده و بازي كرده ام. بازي 
در »نون.خ« هم بر اساس همین شناخت بود نه اينكه 

صرفاً به خاطر كرمانشاهي بودن من باشد. 
»كيوان« نقش مح�وري در فصل دوم 
»نون.خ« داشت، از بازي در اين نقش 

بگوييد.
كیوان نقش حساسي بود؛ مردي مغرور كه برعكس 
ظاهر خشن داراي قلبي مهربان و كوچك بود، مردي 
عاشق پیشه كه بلد نبود عشقش را چگونه ابراز كند. 
براي خودش خط قرمزهايي داش��ت كه باعث طنز 
مي ش��د. نقش كیوان مابه  ازاي تلويزيوني نداش��ت، 
وقتي س��عید نقش را براي من تعريف كرد، وحشت 
كردم كه نكند از پ��س آن برنیايم، كاراكتر بس��یار 
سختي بود. نقش بسیار هوشمندانه نوشته شده بود. 
چطور به »كي�وان« رس�يديد؟ خيلي از 

بازيگران نقش ها را بر اس�اس تجربيات 
و خاطرات مي سازند، مثلًا حميد لولايي 
در جايي گفته كه نقشش در »زير آسمان 
ش�هر« را بر اس�اس ش�خصيت پدرش 

ساخته!
شخصیت كیوان تیپ نبود. وقتي شما تیپ اجرا 
مي كنید چون مردم در كوچه و خیابان نمونه اش 
را ديده اند كار راحت تر اس��ت، مثلًا همان مورد 
حمید لولايي، ش��ايد چنین پ��دري در خیلي از 
خانواده ها باشد، ولي شخصیت »كیوان« كاراكتر 
بود. خیلي تلاش كردم ماب��ه ازاي بیروني اش را 
پیدا كنم، راهنمايي هاي آقاخاني و محمد تنابنده 

كمك زيادي به من كرد. 
سريال »نون.خ« فقط چند بازيگر حرفه اي 
داش�ت و فكر مي كنم بازي ب�ا بازيگران 
بومي كمي س�خت بود و براي همين بار 
طنز بيشتر بر دوش سعيد آقاخاني، شما 

و چند بازيگر ديگر بود!
بله درست است. س��عید خیلي اصرار داشت كه 
كارهايي كه ديگران انجام داده اند را انجام ندهیم. 
يك بار در صحنه اي يكي از بازيگران گفت »بزن 
اون دست قشنگه رو«، سعید خیلي ناراحت شد 
و كات داد. گفت نمي خواهم به هر شكل كه شده 
مردم را بخندانیم و كارها يا حرف هايي كه ديگران 
زده اند را بزنیم كه م��ردم را اينجوري بخندانیم، 
اصلًا قصد خنداندن مردم را به اين شكل نداريم 
بلكه تلاش مي كنیم از تقابل میان نقش ها خنده 

به وجود آيد، نه از اصرار ما! 
 اين وس�واس باعث س�خت تر شدن كار 

نمي شد؟!
خیلي از كارهايي كه در گذش��ته باعث خنده مردم 
مي شد الان ديگر خنده دار نیست. طنز هاي دهه 7۰ 
كه در آن با كج كردن دهن يا مس��ئله چاق و لاغري 
دنبال خنده بودن��د، اين كارها الان ديگر كس��ي را 
نمي خنداند. الان ش��ايد يك كمدي خیلي شیك و 

اتوكشیده باشد ولي بر اساس موقعیتي كه به وجود 
مي آورد خنده را روي لب مردم بیاورد. خنداندن مردم 
روز به روز سخت تر مي شود به خصوص مردم ايران. 

خب مي ش�ود گفت مردم اي�ران يك 
خط توليد شبانه روزي جوك دارند كه 
خيلي زود جوك ه�ا را كهنه مي كنند، 
خنداندن اين م�ردم هم راح�ت و هم 

خيلي سخت است!
ش��ايد مردم ديگر نقاط دنیا خیلي راحت بخندند، 
مثلًا انگلیس را نگاه كنید، من هیچ وقت نتوانستم به 
كارهاي »نورمن ويزدوم« بخندم يا نوشته هاي »جرج 
برنارد شاو« به نظرم اصلًا خنده دار نیست، مثلًا برنارد 
شاو يك لطیفه دارد كه مي گويد »روزي به رستوران 
رفتم و گارسون به من منوی غذا را داد، چون عینك 
مطالعه همراهم نبود به گارس��ون گفتم لطفا منو را 
براي من بخوان و او گفت من هم مثل شما بي سوادم« 
خب اين جوك براي ما اصلًا خنده دار نیست، حتي 
بازيگري مثل »وودي آلن« هم نمي تواند با كارهايي 

كه 2۰سال پیش مي كرد، امروز مردم را بخنداند. 
»نون.خ« در كنار بحث طنز، به ارتباطات 
مردم باهم توجه داشت؛ مردمي كه به هر 

بهانه دور هم جمع مي شدند!
بسیاري از چیز هاي فراموش ش��ده را به ما يادآوري 
مي كرد، مثل همین دوره��م بودن ها كه در زندگي 
شهرنش��یني و آپاراتمان نشیني بس��یار كمتر شده 
است. در »نون.خ« مردم با هم و در كنار هم زندگي 
مي كنند، در حالي كه در شهرها همسايه از همسايه 
بي خبر است. »نون.خ« نش��ان داد كه همنشیني و 
همیاري چقدر مهم است، به خصوص ما كرد ها كه 
زندگي اجتماعي مان اينگونه است و در اتفاقات تلخ 
مانند مرگ عزيزان يا شادي ها همه كارها به صورت 

جمعي انجام مي شود. 
»نون.خ« تلاش كرد بخش�ي از فرهنگ 
مردم كردستان را نشان دهد، چقدر در 

اين كار موفق بود؟
زماني يك��ي از همس��ايه هاي من گف��ت چقدر 
لباس هاي كردي زيباست! گفتم به كردستان يا 
كرمانشاه سفر كردي؟ گفت نه، اخبار حمله داعش 
به كوباني را از تلويزيون ديدم و متوجه شدم كردها 
چقدر لباس ه��اي زيبا و رنگارنگ��ي دارند. چقدر 
بد بود اينكه نتوانس��ته ايم فرهنگ خودمان را به 
مردم خودمان نشان دهیم و تازه يك نفر با ديدن 
خبر يك تلويزيون بیگانه متوجه شود مردم كرد 
در كوباني س��وريه چقدر لباس هاي خوبي دارند. 
»نون.خ« تلاش كرد تا فرهنگ مردم كرد را نشان 

دهد و اين حاصل تلاش هاي آقاخاني بود. 
خيلي از تماش�اگران از پاي�ان ناگهاني 
س�ريال خرسند نيس�تند، آيا »نون.خ« 

ادامه دارد؟
»ن��ون.خ« در اين فصل ب��ه پايان رس��ید، اتفاقاً در 
بهترين جاي ممكن هم به پايان رس��ید، يك پايان 
خوش با موس��یقي زيبا و آهنگ »شیرين شیرين«. 
ما در ش��رايط كرونا چند روزي كار را پیش برديم و 
مهدي فرجي تهیه كننده كار هر روز تیم پزش��كي 
براي معاينه بچه ها مي آورد، اما كار به جايي رسید كه 
ديگر جان افراد در خطر بود براي همین كار به پايان 
رسید. احتمالاً س��ريال در فصل س��وم و فصل هاي 
بعدي ادامه خواهد داش��ت و قول مي دهم كه قطعاً 

فصل سوم  بهتر خواهد بود. 

گفت وگوي »جوان« با سيروس ميمنت، بازيگر نقش كيوان در سريال »نون.خ«

»نون.خ« نمي خواست با تقليد از ديگران 
مردم را بخنداند

تي��پ  کي��وان  ش��خصيت 
نب��ود. وقتي ش��ما تيپ اجرا 
مي کني��د چ��ون م��ردم در 
کوچه و خيابان نمونه اش را 
ديده ان��د کار راحت تر اس��ت

 

اين صداوسيما مي تواند بهتر باشد 
اخیراً يكي از مسئولان صداوسیما گزارشي درباره چرخه بي پولي 
و سلبريتي ها و اسپانس��رها در صداوس��یما ارائه داده و تلويحاً 
عنوان كرده است كه قصد توجیه ندارد اما به معلول ها نبايد ايراد 
گرفت چراكه تلويزيون دچار يك چرخه ناگزير شده است، چون 
بودجه كافي ندارد مجبور است براي تأمین هزينه هايش حامي 
مالي بگی��رد. حامي مالي در صورتي تأمین مي ش��ود كه برنامه 
پربیننده باشد. برنامه زماني پربیننده مي شود كه چهره مشهور 
يا محبوب در برنامه باشد. چهره مشهور هم چون اين را مي داند 
پول زيادي مطالبه مي كند، بنابراين اين يك چرخه ناگزير است 
و احتمالاً هیچ وقت يا به اين زودي ها راه چاره اي هم وجود ندارد 
و بايد با همین دست فرمان ادامه داد. صداوسیما 37هزار نیروي 
استخدامي دارد و مجبور است براي پرداخت حقوق ماهانه اين 
افراد تن به مس��ائلي بدهد كه مورد انتقاد منتقدان است و قس 
علیهذا... اما به نظر مي رسد س��خن اصلي منتقدان دلسوز اين 
است كه راه حل برون رفت از اين چرخه معیوب چیست؟ چطور 
مي شود اين شرايط را به سود فرهنگ و جامعه تغییر داد. سخن 
اين است كه چرا بايد چنین باشد و چرا با وضع مطلوبي كه دور 
از دسترس هم نیست، فاصله زيادي وجود دارد و چرا صداوسیما 
به اين وضعیت تن داده و چرا چرخه و سیستمي ايجاد شده كه 
در آن فرهنگ قرباني سرمايه شود. اينكه گفته شود صداوسیما 
كمبود بودجه دارد و مجبور است آن را به هر قیمتي تأمین كند 
همان چیزي است كه مورد انتقاد اس��ت. اصلًا حرف بر سر اين 
است كه چرا صداوسیما بايد به چنین وضعي دچار شود. راهكار 
چیس��ت؟ چرا بايد حامي مالي آنقدر نفوذ داشته باشد كه روي 
محتوا به شكلي محس��وس و اغلب نامحسوس اثر بگذارد. براي 
ايجاد تحول چه كار بايد كرد. آيا مديران سازمان براي پرزور شدن 

سمبه فرهنگ و نشاندن سرمايه سرجايش برنامه اي دارند؟ 
سخن بر سر اين نیست كه سلبريتي ها چرا به صداوسیما مي آيند. 
اصلًا صداوسیما خودش كارخانه تولید سلبريتي است. حرف اين 
است كه چرا چهره ها به سود فرهنگ مديريت نمي شوند. وقتي 
س��لبريتي محترم براي به دنیا آوردن فرزندش به خارج مي رود 
و از آن به عن��وان كادوي تولد فرزندش ي��اد مي كند چرا هیچ 
مسئولي در سازمان در تقبیح اين سخن واكنشي نشان نمي دهد 
تا آقاي بازيگر بداند حرفش توهین به میلیون ها ايراني است. چرا 
مدير محترم نمي داند در چنین مواقعي اتفاقاً تذكر نهاني جواب 
نمي دهد و بايد موضع رس��مي گرفت تا به جامعه اي كه پیامي 
اش��تباه دريافت كرده پیام درست مخابره ش��ود. كسي نگفته 
س��لبريتي ها را اعدام كنید يا اخراج كنید يا لزوماً منزوي كنید. 
اينكه در جاي درست و موضع مناس��ب واكنش درخور گرفته 
شود، حق جامعه اس��ت اما نه تنها واكنش��ي صورت نمي گیرد 
بلكه س��لبريتي محترم براي يك برنامه جديد دعوت مي شود. 
خب اين معنايش مديريت ضعیف است. درك نكردن اقتضائات 
جامعه است. معنايش اين اس��ت كه پول و سرمايه حرف اول را 
مي زند. جامعه اي كه اين مفاهیم به طور غیرمستقیم به آن القا 
مي شود به تدريج مي پذيرد كه همه چیز به اصطلاح كشك است 
و مفاهیم برايش توخالي مي ش��ود. وقتي مي بیند سلبريتي به 
ملیت ايراني توهین مي كند و جايزه هم مي گیرد، پیامي نادرست 
دريافت مي كند. وقتي از مديريت فرهنگي حرف مي زنیم دقیقاً 
درباره اين مسائل سخن مي گويیم. حرف اين است كه چرا قانون 
و آيین نامه مدوني در صداوسیما وجود ندارد تا سلبريتي ها را به 

سود فرهنگ جامعه هدايت كند. 
چرا بايد يك سريال ماه رمضاني به خاطر عمل يكي از عواملش 
يك آن و نابهنگام با تهديد و خطر توقیف روبه رو شود. اگر تخلفي 
صورت گرفته فرد متخلف بايد هزينه بدهد نه همه جامعه. اگر 
قانوني وجود دارد بايد براي همه جامعه باش��د. وقتي سلبريتي 
در برنامه اي به اصطلاح جفنگ مي گويد، مجري ای كه دريافتي 
نجومي دارد بايد توان چالش و نفي حرف او را داشته باشد. مردم 
حق دارند تا پیام هاي درست و دقیقي از تلويزيون دريافت كنند. 

اينها كه ديگر ربطي به بي پولي ندارد.

جواد   محرمي     یادداشت

از لحاظ آماري ما س�ينما كم داري�م و حتي در برخي 
از شهرس�تان ها فقط يك س�ينماي 100نف�ره داريم 
و اين بس�يار نامطلوب اس�ت و ح�الا هم كه اساس�اً 
س�ينماها تعطي�ل اس�ت، اك�ران آنلاي�ن فرصت�ي 
اس�ت براي گس�ترده كردن دامنه مخاطب س�ينما. 
محمد نیك بین تهیه كننده س��ینما با بیان اين مطلب به 
»جوان« گفت: قبل از تعطیلي كرونايي سینماها هم آمار 
مطلوبي از مخاطبان نداش��تیم و بسیاري از شهرستان ها 
و شهرهاي كوچك سینما ندارند يا اگر هم دارند كیفیت 
خوب ندارن��د و براي همین مخاطب رغب��ت نمي كند به 
س��ینما برود، بنابراين اكران آنلاي��ن مي تواند خیلي به 

فراگیري سینما كمك كند.
تهیه كنن��ده »آتش ب��س« و »تسويه حس��اب« گف��ت: 
اصلي ترين مشكلي كه پیشتر ش��بكه خانگي و حالا هم 
اكران آنلاي��ن را تهديد مي كند مس��ئله قاچاق غیرمجاز 
محصولات اس��ت ك��ه از فض��اي مجازي تا ش��بكه هاي 
ماهواره اي را دربرمي گیرد. وقتي مش��كل قاچاق را حل 
نكنیم نمي ش��ود روي بازگش��ت س��رمايه اكران آنلاين 

حساب باز كرد. 
محمد نیك بین با اش��اره به الگوي جهان��ي اكران آنلاين 
گفت: آنچه در جهان رخ مي دهد محترم شمردن قوانین 
حق مؤلف و كپي رايت است و اينجا چنین چیزي را نداريم 
و تا وقتي هم تكلیف كپي رايت معلوم نشود، قاچاق ادامه 
خواهد داش��ت و ضرر اصلي به تولیدكنندگان مس��تقل 

وارد خواهد شد، وگرنه وابس��تگان دولت كه سودشان را 
در تولید مي كنند. 

تهیه كنن��ده »واكنش پنج��م« و »دوزن« خاطرنش��ان 
س��اخت: به هر حال چ��اره اي نداري��م جز اينك��ه براي 
تعطیلي هاي طولاني مدت سینماها، چاره اي بینديشیم 
و اين چاره بدون قطع كردن ريش��ه قاچ��اق محصولات 

فرهنگي امكان ندارد. 
نیك بین ابراز امیدواري كرد: اگر وزارت ارشاد در تعامل با 
وزارت ارتباطات چاره اي بینديشد براي مقابله مستقیم و 
كاملًا سريع با سايت ها و كانال هاي غیرمجاز كه فیلم ها را 
بدون اجازه منتشر مي كنند يقیناً تهیه كنندگان هم بیشتر 
به سمت اكران آنلاين مي آيند. از آن سو بايد يك بار براي 
همیشه تكلیف ش��بكه هاي ماهواره اي كه فیلم هاي ما را 
نشان مي دهند، مشخص ش��ود . اگر اين دو اتفاق محقق 

شود يقیناً سودآوري اكران آنلاين چندبرابر مي شود.

گفت وگوي »جوان« با محمد نيك بين، تهيه كننده سينما 

اكران آنلاين فرصتي براي سينماست
    خبر

 شاعر و استاد ش�ناخته ش�ده موسيقي لرس�تان می گويد: 
مدت هاس�ت به دلي�ل ع�دم حمايت ه�ا و كم توجهي هايي 
كه به موس�يقي نواح�ي ايران مي ش�ود، دلم زخمي اس�ت. 
ايرج رحمانپور پژوهشگر، شاعر و از استادان شناخته شده موسیقي 
لرستان در گفت وگو با مهر ضمن تش��ريح تازه ترين فعالیت هاي 
خود در عرصه موسیقي بیان كرد: پیش از ماجراي شیوع ويروس 
كرونا همراه با صادق چراغي از نوازندگان و پژوهشگران موسیقي 
نواحي مشغول ضبط يك آلبوم بر اساس اشعار خود بودم و هدفم 
هم دربرگیري گستره بیش��تري از مخاطبان بود، اما متأسفانه به 
دلیل پیشگیري از بیماري، تصمیم به توقف ضبط آلبوم گرفتیم. 
امیدوارم بعد از به پايان رسیدن بحران شیوع اين ويروس، بتوانم 

ضبط آلبوم را دنبال كنم. 
اين خواننده افزود: اتفاقاً در زماني كه همه ما دوران در خانه ماندن 
و قرنطینه را سپري مي كنیم، به فكر اين افتادم تا بر اساس مويه ها 
و هوره هاي لري و همراهي نوازنده هاي شناخته ش��ده سرزمینم 

لرس��تان، كارهايي را طراحي كنم كه به نوع��ي مرتبط با بحران 
ويروس كرونا در دنیا باش��د اما خب ش��رايط به گونه اي است كه 
فاصله ها نمي گذارد ارتباط چنداني با نوازنده ها و هنرمندان داشته 
باشم اما به طور حتم شرايطي را فراهم مي كنم كه بتوانم در تولید 

اين ملودي ها اقداماتي را انجام دهم. 
رحمانپور كه در منطقه لرستان به »زخمه زاگرس« نیز شهرت 
دارد، در بخش ديگري از صحبت ه��اي خود بیان كرد: خیلي 
دوست داشتم كه در قالب و ش��مايلي شادمانه تر و سرزنده تر 
سال نو و عید نوروز را به مردم سرزمینم ايران تبريك بگويم، 
اما باور كنید از ماجراي زلزله س��رپل ذهاب كرمانشاه تا اين 
روزهايي كه درگیر بیماري كوويد19 هس��تیم، نه ش��رايط 
برگزاري كنس��رت را پیدا كرده ام و نه آنقدر انرژي داشتم كه 
بخواهم كاري را انجام دهم، ضمن اينكه مدت هاست به دلیل 
عدم حمايت ها و كم توجهي هايي كه به موسیقي نواحي ايران 
مي شود، دلم زخمي است و اصلًا هم نمي دانم چرا اين موسیقي 
كه به ريشه ها و ارزش ها وابسته است اينچنین مورد بي مهري 

قرار گرفته است. 
وي افزود: مجموعه هايي چون خانه موس��یقي، انجمن موسیقي 
و هر نهاد ديگر، موظف به حمايت از موس��یقي اقوام هس��تند اما 
نمي دانم چرا آنقدر كه بايد و شايد از اين حمايت ها خبري نیست. 
اين موسیقي آنقدر ش��رف و لیاقت دارد كه بتواند مورد حمايت 
1۰۰درص��دي قرار گیرد ام��ا گويا گوش هیچ ك��س بدهكار اين 
حرف ها نیست و در اين شرايط از هر موسیقي مي توان حرف زد جز 

موسیقي نواحي كه اين چنین بي كس و كار شده است.

استاد و پژوهشگر موسيقي لرستان:

وزير ارشاد خطاب به اعضاي شوراي شهر:موسيقي نواحي بي كس و كار شده است
 شوراي شهر آمار غلط ندهد

 سؤال داشتيد بپرسيد
پس از تشكيك اعضاي 
ش�وراي ش�هر تهران 
در م�ورد آمار رس�مي 
بيماران و جان باختگان 
بيم�اري كرون�ا، وزير 
ارشاد در نامه اي از آنها 
خواسته كه آمار مغاير با 
ستاد كرونا منتشر نكند 
و اگ�ر اعضا پرسش�ي 
جلس�ه  در  داش�تند 
غيرعلن�ي از اعض�اي 
س�تاد كرونا بپرس�ند. 

به گزارش خبر آنلاين، پس از آنكه رئیس و تعدادي از اعضاي ش��وراي شهر 
تهران در روزهاي گذش��ته آمار رس��مي مبتلايان و جان باختگان كرونا را 
نادرست يا غیردقیق دانستند وزير ارشاد خطاب به رئیس شوراي شهر تهران 
نوشت: »انتظار مي رود... در انتشار اخبار و گزارشات و گفت وگوهاي خود با 
رسانه ها از ارائه آمار و اطلاعات مغاير با تصمیمات ستاد ملي مبارزه با بیماري 
كرونا و گزارش منابع رسمي پرهیز نمايند تا ضمن جلوگیري از سوءاستفاده 

رسانه هاي معاند، موجبات تشويش اذهان عمومي فراهم نشود...«.


